
 

 

 

Folketingets Epidemiudvalg har den 29. marts 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 82 

(Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Peder Hvelplund (EL). 

 

Spørgsmål nr. 82:  

”Vil ministeren redegøre for processen omkring rettighederne til AdaptVac-vaccinen, 

som nu er solgt til Bavarian Nordic, men som angiveligt har søgt om offentlig støtte til 

udvikling i forår/sommer 2020?” 

 

Svar: 

Der var i sommeren 2020 dialog mellem Lægemiddelstyrelsen og Statens Serum Insti-

tut bl.a. om, hvordan den danske stat kunne støtte udviklingen af vaccinen fra 

AdaptVac. 

 

Denne dialog blev sat på hold, efter Adaptvac indgik licensaftale med Bavarian Nor-

dic, men er efterfølgende blevet genoptaget.  

 

I dialogen har der været lagt op til, at regeringen kunne indgå en aftale om forhånds-

indkøb, men det har ikke været på tale, at staten skulle være medejer af rettighe-

derne til den pågældende vaccine. 
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